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Forslag til forespørgselsdebat om hvordan vi i højere grad kan anvende sten som byggemateriale i vores 

land og mindske den store import af træ 

(Inatsisartut medlem Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

 

Tak til Inatsisartutmedlem Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut for dette forslag til forespørgselsdebat. 

 

Demokraatit mener i udgangspunktet ikke, at vi politikere bør blande os i de tekniske detaljer omkring, 

hvordan man bedst bygger bygninger. Man må gå ud fra, at der ved hvert eneste byggeprojekt er 

fagkyndige, som på baggrund af deres erfaringer og uddannelse træffer beslutninger om, hvilke 

byggematerialer, der giver bedst mening i det pågældende tilfælde. 

 

Det er også værd at påpege, at der bestemt ikke udelukkende bliver bygget i træ. Går man rundt i Nuuk og 

kigger på de igangværende byggerier, ser man ganske meget, der ikke er træ. 

Alligevel er der fortsat en del enfamiliehuse, som bliver opført i træ. Det skyldes formentlig økonomi. Sten 

er meget tungere end træ, og er derfor dyrere at transportere herop. Et hus bygget i sten vil derfor 

sandsynligvis være betydeligt dyrere at opføre, men vil så til gengæld, alt andet lige, være lettere at 

vedligeholde, have en længere levetid, samt eventuelt være bedre isoleret, hvilket bør kunne nedbringe 

varmeomkostningerne. 

 

Men i Demokraatit mener vi som sagt, at det altid skal være op de fagkyndige og den enkelte bygherre selv 

at beslutte, hvilke materialer de ønsker at bruge i deres byggerier. Det er ikke noget, vi bør blande os i fra 

politisk side. 

 

Det var Demokraatits foreløbige input til debatten. 


